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Závody v požárním sportu
V neděli 11. června 
se na fotbalovém hřišti 
konaly závody mla-
dých hasičů. Hrusické 
děti, které navštěvují 
hasičský kroužek, 
se utkaly s družstvy 
z Lensedel, Senohrab 
a Třemblat. Soutěžilo 
se v rychlosti požár-
ních útoků.

Závody svými dvěma 
pokusy odstartova-
la naše přípravka 

(děti 3–6 let), která po-
měřila síly s týmem ze Senohrab. Zazářila výsledným 
časem 30,25 vteřiny, který jí vynesl první místo v této 
věkové kategorii.

Dále navazovaly útoky mladších žáků (děti 7–12 let). 
Zde se utkalo šest týmů (Hrusice, Lensedly A+B, Se-
nohraby a Třemblaty A+B). Každé z mužstev předved-
lo dva útoky, přičemž se započítal lepší z dosažených 
časů. Vítězem v této kategorii byli mladší žáci ze Se-
nohrab s časem 25,53 vteřiny, druhý nejlepší výkon 
předvedlo mužstvo Lensedly A (29,38 vteřiny). Naše 
děti obsadily pěkné třetí místo, když svůj rychlejší 
útok dokončily v čase 30,72 vteřiny.

Do kategorie starších žáků postavily tým jen Seno-
hraby a Třemblaty. Vítězný čas předvedlo senohrab-
ské družstvo (28,65 vteřiny).

Pro hrusické mladé hasiče to byly již čtvrté závody 

v požárním sportu. Minulý rok běželi zkušebně v On-
dřejově a Hrusicích. Letos se závodilo v Třemblatech, 
kde se přípravka umístila na 2. místě a mladší žáci 
na 4. místě. Teď se hasiči předvedli znovu na domácí 
půdě a pravidelné tréninky (hasičský kroužek funguje 
od jara loňského roku) začínají nést ovoce. 

Uvidíme, jak se dětem bude dařit 2. září na závo-
dech v Lensedlech a 9. září při fi nále v Ondřejově. 
Tam se pak vyhodnotí výsledky týmů a vyhlásí se cel-
koví vítězové našeho okrsku.

A jak hodnotí poslední závody vedoucí dětí a mládeže 
pan Jaromír Procházka?

Vzhledem k délce založení týmů mladých hasičů 
jsem velmi spokojený s výsledky přípravky. Co se týče 
mladších žáků, tak tam je také velká spokojenost, jen 
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Závěrečný účet a závěrka obce Hrusice za rok 
2022
Zastupitelstvo schválilo závěrečný účet obce Hrusice 
včetně zprávy o přezkoumání hospodaření za rok 2022 
bez výhrad. Kompletní závěrečný účet včetně porov-
nání příjmů a výdajů obce za rok 2022 je k nahlédnutí 
na stránkách uzob.cz/hrusice.

Dále byla schválena i účetní závěrka obce za rok 2022. 
Závazné ukazatele jsou splněny, rozpočet obce Hrusice 
za rok 2022 je vykázán jako schodkový.
Důvody schodku jsou dány následujícími výdaji:
• intenzifi kace ČOV Senohraby -2,3 mil. Kč
• školský obvod ZŠ Mnichovice -1,3 mil. Kč
• výstavba zázemí Sokol (1,5 mil. Kč dar a 1,5 mil. Kč 
půjčka)

Závěrka Mateřské školy Hrusice, p. o., za rok 2022
Zastupitelstvem byla dále schválena závěrka MŠ. Zisk 
ve výši 10 115,49 Kč za rok 2022 bude převeden do re-

zervního fondu MŠ.

Smlouvy o zřízení věcných břemen – Napojení 
Hrusic na vodojem Peleška
Vzhledem k nutnosti uložení vodovodního potru-
bí do pozemků ve vlastnictví ŘSD dojde k uzavření 
smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene 
služebnosti mezi obcí Hrusice a ŘSD. Obdobně díky 
uložení vodovodního potrubí do pozemků ve vlastnictví 
Lesů ČR dojde k uzavření Smlouvy o smlouvě budou-
cí o zřízení věcného břemene – služebnosti a smlouva 
nájemní mezi obcí Hrusice a Lesy ČR.

Rozpočtové opatření č. 4/2023
Byla schválena změna rozpočtu, rozpočtové opatření 
č. 4/2023, které je nedílnou součástí zápisu ze zasedá-
ní zastupitelstva a je k nahlédnutí na úřední desce obce 
nebo na stránkách uzob.cz/hrusice.

ještě potřebujeme doladit předek, tedy „céčkaře“, kteří 
stříkají na terče. To je zatím naše Achillova pata. Ko-
šík se savicí máme perfektní, rozdělovač s „béčky“ také, 
nebo spíše je potřeba říci, že jsme měli, jelikož holky, 
které tyto úlohy běhají, už od září budou muset starto-
vat za starší žáky. To znamená kompletní přerozdělení 
týmů. Do starších žáků nám ale v tuto chvíli budou chy-
bět lidi, tak pokud by se našel někdo, komu již bylo 13 
a kdo by se k nám chtěl přidat, budeme rádi. Jinak 
budeme muset doplňovat starší žáky mladšími.

Takže jak u mladších žáků, tak i u přípravky vel-

ká spokojenost, pro letošní 
sezónu jsme si stanovili cíl 
dostat se s útoky pod 30 vte-
řin.

A jak takový útok vypa-
dá? Od startu k základně je 
to 10 metrů, následuje spo-
jení 3x hadice B, 6x hadi-
ce C včetně proudnic a roz-
dělovače a 2 spoje na savici 
a košíku. Od základny k ter-
čům je to 39 metrů a tam je 
potřeba trefi t otvor o prů-
měru 2 cm pro mladší žáky 
a 10 cm pro přípravku.

Takže velká pochvala pro děti a samozřejmě i ro-
diče, kteří trpělivě jezdí s dětmi na závody, a samo-
zřejmě bych rád pochválil holky vedoucí, které se sna-
ží nevynechat ani jeden trénink. Takže Terko, Máco, 
Aničko, Šáriku, moc děkuji za váš čas, který věnujete 
dětem. Dále bych rád přivítal nového vedoucího Vlá-
ďu, který se snaží vše co nejrychleji vstřebat a jde mu 
to opravdu dobře. Další poděkování patří aktivním 
klukům z našeho SDH Hrusice a samozřejmě obecní-
mu úřadu za podporu.
Redakce

Zasedání zastupitelstva
Vybíráme některé body ze zasedání zastupitelstva obce konaných 9. května a 20. června. 

Kompletní zápisy ze zasedání naleznete online na webových stránkách obce (www.obec-hrusice.cz)
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Darování pozemků parc. č. 2295 a 2269 
Středočeskému kraji a převzetí pozemků 
parc. č. 2244/1-18 do vlastnictví obce Hrusice 
z vlastnictví Středočeského kraje
Zastupitelstvo obce odsouhlasilo bezúplatný převod po-
zemků parc. č. 2295 a 2269 k. ú. Hrusice do vlastnictví 
Středočeského kraje. Bezúplatný převod se uskutečňu-
je z důvodů, že se jedná o pozemky pod silnicí II/335, 
na které vykonává správu Středočeský kraj, respekti-
ve jeho příspěvková organizace a dále na základě toho, 
že Středočeský kraj bezúplatně převádí pozemky pod 
místní komunikací (ulice Josefa Lady), na které vykoná-
vá správu obec Hrusice. Tento převod pozemků ve vlast-
nictví Středočeského kraje, poz. parc. č. 2244/1-18
k. ú. Hrusice, do vlastnictví obce Hrusice byl tedy za-
stupitelstvem rovněž schválen.

Dotace a dary pro spolky působící v obci Hrusice
V souladu s programem pro poskytování dotací nezis-
kovým organizacím a spolkům z rozpočtu obce Hrusice 
schválilo zastupitelstvo dotaci spolku Ladův národo-
pisný soubor z Hrusic, z. s., ve výši 28 000 Kč. Jedná se 
o příspěvek na účast na mezinárodním folklorním fes-
tivalu a náklady na šití krojů. Dotace z rozpočtu obce 
Hrusice byla schválena také spolku SH ČMS – Sbor 
dobrovolných hasičů Hrusice ve výši 40 000 Kč a spol-
ku Myslivecký spolek Hrusice ve výši 40 000 Kč.

Zastupitelstvo obce dále odsouhlasilo poskytnutí fi -
nančního daru ve výši 10 000 Kč spolku Hrusický Dob-
roběh, z.s., a fi nančního daru ve výši 5 000 Kč ZO ČSV, 
na zajištění činnosti a ochranu včelstev.

Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného 
břemene – České dráhy/Obec Hrusice a Povodí 
Vltavy/Obec Hrusice – akce napojení na vodo-
jem Peleška
V souvislosti s umístěním vodovodu v rámci akce „Na-
pojení na vodojem Peleška“ byly schváleny potřebné 
smlouvy o smlouvě budoucí na zřízení věcných břemen 
s České dráhy, a.s., a Povodí Vltavy, s.p.

Vstup obce Hrusice do DSO Společná voda
Účelem a hlavním předmětem činnosti DSO Společná 
voda je ochrana a prosazování společných zájmů členů 
svazku v souvislosti se zajištěním zásobování vodou, 
odvádění a čištění odpadních vod a zajištění správy, 
údržby a provozu vodohospodářského majetku DSO 
a jeho členů. Obec Hrusice vloží majetek (infrastruk-
turu) do DSO, ale majetek nadále zůstává v majetku 
obce Hrusice.

Výše členského příspěvku je stanovena na 18 Kč/m3. 
Předběžný vstupní poplatek pro naši obec by byl 
782 334 Kč.

Zastupitelstvo obce schválilo vstup do dobrovolné-

ho svazku obcí Společná voda d.s.o., souhlasí s účastí 
ve svazku, s jeho podmínkami i stanovami, dále uklá-
dá starostovi obce zabezpečit provedení potřebných 
úkonů vedoucích k realizaci vstupu obce do DSO Spo-
lečná voda.

Zadání vyhotovení projektové dokumentace, 
oprava nadjezdu nad dálnicí D1

Oprava dálničního nadjezdu – most přes dálnici 
D1 v ulici Josefa Lady 
Na žádost a ve spolupráci s ŘSD byla provedena mimo-
řádná prohlídka mostu nad dálnicí D1. Most je ve vlast-
nictví obce Hrusice. Již z průběžných prohlídek bylo 
zřejmé, že most bude muset projít generální opravou. 
Jednalo by se o investici ve výši cca 10 mil. Kč. Staros-
ta obce se zúčastnil sezení společně se zástupcem ŘSD 
na SFDI (Státní fond dopravní infrastruktury) za úče-
lem nalezení vhodné podpory pro tuto opravu.

Bylo dojednáno, že obec nechá zpracovat projektovou 
dokumentaci a následně podá žádost o dotaci na reali-
zaci oprav na SFDI. Dotace by měla být ve výši 100 % 
na veškerou stavební činnost (včetně dopravního zna-
čení, dozoru apod.), projektová dokumentace se nepro-
plácí.

Zastupitelstvo obce odsouhlasilo nabídku na pro-
vedení projektových prací pro přípravu opravy mostu 
nad dálnicí D1 ve výši 980 tis. Kč a v souladu se záko-
nem o zadávání veřejných zakázek a vnitřní směrnicí 
obecního úřadu přímo zadává zpracování společnosti 
Mott MacDonald CZ, spol. s r.o., která byla doporučena 
ze strany ŘSD.

Zveřejnění záměru prodeje části obecních po-
zemků
S ohledem na usnesení zastupitelstva ohledně nepro-
dávání obecních pozemků a z důvodů, že není nutné 
pozemek prodávat, ale následně umožnit pouze napo-
jení pozemku na místní komunikaci, zastupitelstvo 
obce neodsouhlasilo zveřejnění záměru ohledně prode-
je části obecního pozemku parc. č. 1649/1 k. ú. Hrusice 
a tím pádem ani prodej výše zmíněné části obecního 
pozemku.

Děkujeme všem přítomným občanům za účast na za-
sedáních.

Příští zasedání zastupitelstva obce
se uskuteční 8. srpna 2023

v 18.30 hodin,
v červenci se tradičně ZO scházet nebude.
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Oprava dálničního mostu Šmejkalka
ŘSD nás informovalo o zahájení dlouho očekávané re-
konstrukce dálničního mostu Šmejkalka, která začne 
14. července 2023. Jelikož se jedná o velice složitou 
stavbu, bude probíhat cca 4 roky. V rámci stavby bude 
mostovka rozšířena tak, aby během rekonstrukce mostu 
byl na dálnici zachován provoz 2 × 2 pruhy. Realizaci 
stavby provádí společnost Strabag.

Měření hluku z dálnice D1
Na přelomu května a června došlo k měření hluku 
z dálnice D1 na jedné nemovitosti v ulici Pod Kouty. 
Z neofi ciálních zpráv a i reportáže z televize je kupo-
divu zřejmé, že hluk překračuje hygienické normy. Po-
žádali jsme o ofi ciální zprávu o výsledku měření, kte-
rá by měla být k dispozici někdy 
v srpnu. Na základě této zprávy 
budeme dále postupovat.

Akce v běhu
Podáváme žádost na SFDI ohled-
ně opravy stávajících chodní-
ků a výstavby nových chodníků 
od návsi ke hřbitovu. Stále se sna-
žíme vyřešit nelegální výstavbu 
chodníků z minulých let, abychom 
co nejvíce snížili škodu, která byla 
obci touto stavbou způsobena.

Nový mostek přes hrusický 
potok

Instalovali jsme nový mostek přes hrusický potok 
u Jedličkovy louže. Ještě v tom místě bude zhotoveno 
posezení. Podobný vzhled by měla pak dostat i lávka 
kolem rodného domu Josefa Lady, kdy bude nahrazeno 
svislé pletivo a směrem do silnice dojde ke snížení, aby 
byli vidět chodci, kteří před mostem přes potok pře-
cházejí na druhou stranu.

Vítání občánků
V pátek 16. června 2023 jsme tradičně v parku Josefa 
Lady přivítali osm nových hrusických občánků. Slav-
nostního přijetí se ujala paní místostarostka Dana 
Härtingová, své umění již tradičně představily i děti 
z naší MŠ.

Vážení hrusičtí uživatelé 
10 ks cykloboxů na novém 
P+R parkovišti pod želez-
niční zastávkou v obci 
Mirošovice!

Na základě zjištěných sku-
tečností vás vyzýváme 
(parkoviště je monitorová-

no 6 kamerami), abyste cykloboxy 
pro svá kola či koloběžky užívali 
dle běžných a slušných standar-
dů – tj. odložili tyto své dopravní 

prostředky do boxu pouze na dobu 
potřebnou k úschově v rámci svého 
cestování vlakem. Po návratu zpět 
na parkoviště a vyzvednutí kola 
z  boxu je přeci normální vrátit klí-
ček a nechat volný box pro jiného 
uživatele. Není akceptovatelné po-
nechat si klíče přes noc, resp. na tr-
valo – tj. box si takto zabrat (drze 
usurpovat) pouze pro sebe a tak ne-
umožnit jeho další využití. Tím je 
popřen a pokažen celý současný sys-
tém založený na vstřícném, racio-
nálním a zdarma přístupu.

Nedojde-li k okamžité nápravě, 
tj. většina cykloboxů nebude přes 
noc prázdná s klíčky v zámcích, 
i v rámci pravidelného čištění bude-
me nuceni přistoupit k zásadnímu 
zásahu – cykloboxy budou otevřeny 
náhradními klíči, vyprázdněny (pří-
padný obsah přemístěn do centrál-
ního mirošovického skladu) a nasto-
len zcela jiný provozní režim.

Děkuji za pochopení, s pozdravem
MUDr. Tomáš Zvěřina,
starosta obce Mirošovice

Výzva mirošovického OÚ

Zprávy z obecního úřadu
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Vážení spoluobčané,
po nějakém čase si vás opět dovoluji informo-
vat o dění v TJ Sokol Hrusice. A věřte, událo 
se toho poměrně hodně.

Na základě požadavků domškoly, která sídlí 
v naší sokolovně, byla na schody do 1. patra in-
stalována zabezpečovací mříž, aby nedocházelo 

k narušení pronajatých prostor neoprávněnými osoba-
mi. Současně ale bohužel musíme řešit opravy obkladů 
na obou WC způsobených vandalem. Nevím, co koho 
vede k takovému jednání. Nečekám, že se výtečník chyt-
ne za nos a zajistí opravu. Ale je dobré vědět, že i takoví 
mezi námi jsou, a proto musíme být více vnímaví.

Po dohodě vlastníků došlo na základě směnné smlouvy 
k narovnání vlastnických práv pozemků okolo sokolovny 
mezi Sokolem a panem Františkem Čihákem. Směna 
byla řádně odsouhlasena valnou hromadou a byla zapsá-
na v evidenci katastrálního úřadu.

Na fotbalovém hřišti spěje k závěru výstavba nového 
zázemí. Abychom mohli užívat prostory 1. NP, zajistili 
jsme částečnou kolaudaci. Stavební úřad užívání bez po-
tíží schválil. Konečné povolení užívání celého objektu je 
možné provést po dokončení stavebních prací. Bohužel 
v současné době nejsou k dispozici pro toto dokončení 

fi nanční prostředky. Rozpočet byl sestaven v době před-
covidové, ale díky infl aci a výraznému zvýšení cen sta-
vebních materiálů musel být aktualizován. Musíme tou-
to cestou poděkovat všem kamarádům, členům Sokola, 
hasičům, myslivcům a dalším za pomoc, kterou v rámci 
svých možností poskytují. Značné prostředky jsme ušet-
řili právě díky přístupu těchto lidí. Úspory na materiálu 
i pracích se pozitivním způsobem významně promítly 
do konečné fakturace a bez nich bychom se v této fázi 
zdaleka nenacházeli. V souvislosti s nutností dokončit 
stavbu v co možná nejkratším termínu vyhlásil TJ So-
kol Hrusice veřejnou sbírku pro shromažďování fi nanč-
ních prostředků. Rádi bychom vás touto cestou požádali 
o pomoc. Sbírkový účet je veden u FIO banky a má číslo 
2702542743/2010. Dále je možné přispět celkem do tří 
kasiček, které jsou na obecním úřadě, na hřišti a v ná-
kupním centru U Hubínků. Budeme vděčni za jakýkoli 
příspěvek. Sbírka byla řádně oznámena a následně od-
souhlasena Krajským úřadem. Věřím, že i díky vašemu 
příspěvku budeme schopni stavbu dokončit v požadova-
ném termínu a nabídnout návštěvníkům zase o něco lep-
ší prostředí pro trávení volného času. Již nyní je zřejmé, 
že se nové zázemí stane další dominantou naší krásné 
obce a bude častým cílem jejích návštěvníků.
Za TJ Sokol Hrusice
Honza Novák, předseda

Zprávy ze Sokola

TJ SOKOL
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Zprávy z Památníku Josefa Lady 
a jeho dcery Aleny

Po delší době srdečně zdraví-
me z Památníku Josefa Lady 
v Hrusicích a rádi bychom 
se s vámi podělili o program 
akcí, které pro vás chystáme 
v  tomto roce.

Vsoučasné době běží víken-
dové kurzy kreslení a ma-
lování pro začátečníky i po-

kročilé – uvolnilo se i několik míst, 
takže v případě, že byste měli zá-
jem přijít tvořit do inspirativního 
prostředí, jakým dům pana Lady 
bezpochyby je, můžete nás kontak-
tovat buď telefonicky, nebo písem-
ně na e-mail.

V letních měsících jsou 
na zahradě památníku 
plánovány hudební kon-
certy.

14. července od 18.00 ho-
din nám přijede zahrát 
folková a country kapela 
Wytratějs a možná s se-
bou přivede i zajímavého 
hosta.

Další koncert se bude 
konat 28. července, opět 
od 18.00 hodin, kdy nás 
navštíví a zahraje kapela 
Niagara se známou zpě-
vačkou Jitkou Vrbovou, 
která nás svou návštěvou 
poctila již v loňském roce 

a pro velký zájem 
přijede ráda zno-
vu. K dispozici 
bude i občerstvo-
vací stánek pana Holečka.

Zábavné odpoledne se 
Čtyřlístkem je přichystá-
no na 13. srpna v odpoled-
ních hodinách. Tuto akci 
pořádá Kulturní dům 
Doksy na zahradě PJLA. 
Připraveny budou různé 
hry pro děti.

10. září od 14.00  hodin 
již tradičně vystoupí de-
chová kapela Krajanka, 
která k nám jezdí již ně-
kolik let. K dispozici opět 
bude občerstvení pana 
Holečka.

Taktéž je naplánován 
další ročník pochodu 
Po stopách kocoura Mike-
še – tentokrát na 16. září. 
Tuto akci pořádá infocen-
trum Mnichovice a PJLA 
je razítkovacím místem.

Na den Středočeského 
kraje (28. října) bude pro ná-
vštěvníky připraveno ma-

lé občerstvení a provázet bude Josef 
Švejk nebo npor. Rudolf Lukáš.

Sezonu tohoto roku ukončíme 
3. prosince dalším ročníkem Ad-
ventu v památníku, při kterém si 
můžete vytvořit vánoční dekoraci 
a dozvědět se i něco vánočních tra-
dicích.

Kromě těchto plánovaných akcí 
probíhají prohlídky a lektorské ho-
diny – dle objednání pro skupiny 
dětí, dospělých i seniorů. K dispo-
zici je i venkovní Ekostezka pro 
děti, která je v provozu od dubna 
do října.

Sledovat nás můžete na našich 
FB stránkách, kde ke každé akci 
budou doplněny detaily. Na videa 
z akcí se můžete podívat na náš 
kanál YouTube: youtube.com/@pa-
matniklady5713/videos
Budeme se těšit na vaši návštěvu.
Kontakt: e-mail:
blanka.subrtova@ompv cz 
pamatnik.lada@ompv.cz
Telefon: 730 561 209
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Pamětní kniha obce Hrusice
aneb Obecní kronika

V posledních letech počet obyvatel naší obce 
poměrně rychle roste. Není příliš vzdálená
doba, kdy se tento počet dotkne dokonce 
jednoho tisíce. Kromě rodáků a starousedlíků 
tedy mají Hrusice stále více a více obyvatel, 
kteří se teprve s naší obcí sžívají a poznávají 
nejrůznější stránky života v ní.

Redakce Hlasu Hrusic usiluje o to, aby se pro-
střednictvím stránek tohoto časopisu mohli 
noví obyvatelé obce seznamovat s různými sou-

částmi veřejného, společenského a kulturního života 
Hrusic. Proto redakce přišla s návrhem představit 
na stránkách časopisu i základní dokument zachycu-
jící chronologicky hlavní události života v obci – totiž 
obecní kroniku. Následující příspěvek by měl být ales-
poň stručným představením tohoto dokumentu.

Nejprve snad několik základních informací o exis-
tenci a vedení obecních kronik. Tento druh ofi ciálního 
kronikářství má v českých zemích již téměř dvouset-
letou tradici. V srpnu roku 1835 vydal tehdejší pre-
zident zemského gubernia a nejvyšší purkrabí hrabě 
Karel Chotek nařízení o Zřízení a vedení pamětních 
knih obcí a měst. Tehdy to však ještě nebylo chápáno 
jako závazná povinnost.

Po vzniku samostatného československého státu 
si jeho představitelé dobře uvědomili potřebu zřízení 
a  vedení obecních a městských pamětních knih, a to 
dle zákonného předpisu. 30. ledna 1920 byl vydán zá-
kon č. 80/1920 Sb., o pamětních knihách obecních, který 
nařizoval každé obci povinnost jmenovat obecního kro-
nikáře a vést kronikářské záznamy. Zákonná povinnost 
pak byla během první republiky ještě upravována dal-
šími vládními nařízeními. Tato zákonná opatření byla 
v platnosti až do počátku nového století. Bylo je ovšem 
třeba upravit ve shodě s novou společenskou situací.

V roce 2006 přijal Parlament České republiky nový 
zákon upravující tuto oblast života obcí. 14. dubna 2006 
vešel v platnost zákon č. 132/2006 Sb., o kronikách 
obcí, kterým jsou právně závazným způsobem ošetřeny 
veškeré činnosti spojené s vedením obecní kroniky.

A nyní tedy základní informace o tom, jak to vše 
bylo v průběhu času realizováno v obci Hrusice.

Na ustanovení zákona č. 80/1920 Sb. reagovalo za-
stupitelstvo obce Hrusice v čele se starostou Josefem Či-
hákem v roce 1927 založením Pamětní knihy obce Hru-
sic. Prvním kronikářem byl ustanoven Jan Cihelka,

který působil v letech 1920–1926 jako řídící učitel 
hrusické školy. Při zastupitelstvu obce byla zřízena 
i tzv. letopisná komise dohlížející na řádně vedené kro-
nikářské zápisy.

J. Cihelka pořídil zápisy až do roku 1928. V dalších 
letech, a to až do roku 1936, nebyl ustanoven nový 
kronikář. Teprve 20. února 1936 byl obecním zastupi-
telstvem zvolen nový kronikář pan František Koblic, 
řídící učitel hrusické školy, který na této škole působil 
v letech 1932–1946. Nový kronikář doplnil obecní kro-
niku o zápisy z let 1929 až 1935. Kroniku též vyzdobil 
krásnými perokresbami. Bohužel jím pořízené a do-
chované zápisy končí rokem 1937. Pokud vedl další 
kronikářské záznamy i ve válečných letech, byly (po-
dle zápisu v nově zřízené kronice z roku 1963) v roce 
1945 ztraceny.

Záznamy z let 1938 až 1963 byly tedy buď ztraceny, 
anebo nebyly vedeny. To už zůstane navždy tajemstvím. 
V únoru 1963 byla rozhodnutím Místního národního 
výboru v Hrusicích a tehdejšího předsedy MNV Fran-
tiška Háčka založena nová Kronika obce Hrusice. Ve-
dením kroniky byl pověřen Václav Novák, tehdejší ředi-
tel školy v Hrusicích (působil zde v letech 1956–1965). 
Bohužel vyhotovil pouze úvod této kroniky. V dalších 
zápisech nebylo pokračováno. Důvody nejsou známy.

V této souvislosti je třeba zmínit jednu zajímavost. 
O zřízení nové obecní kroniky se v Hrusicích uvažo-
valo zřejmě již od poloviny padesátých let minulého 
století. Proto byl v té době pořízen nový exemplář 
objemného svazku určeného pro kronikářské zápisy. 
V roce 1957 pak požádali představitelé obce Mistra 
Josefa Ladu, který v té době pobýval ve své vile (Hru-
sice čp. 115), aby do budoucí kroniky namaloval obrá-
zek. Mistr Lada prosbě vyhověl, a tak je v současném 
exempláři obecní kroniky na 11. listě umístěn obrázek 
Ponocný v zimě signovaný „Jos. Lada 57“. Pravost to-
hoto originálního obrázku pak ověřil dne 11. prosince 
1999 malířův vnuk a editor jeho díla Mgr. Josef Lada. 
Jeho ověřovací list je v kronice umístěn na listu 10.

Stav, kdy nebyl ustanoven obecní kronikář a obecní 
kronika nebyla vedena, trval až do roku 1992. Celých 
dlouhých 29 let bohužel byla obec Hrusice bez řádně 
vedené obecní kroniky.

Teprve 1. října 1992 byl zastupitelstvem obce 
na čele se starostou L. Tesaříkem ustanoven nový 
obecní kronikář pan Antonín Vávra z čp. 147. Byla to 
dobrá volba. Pan A. Vávra se pustil s velkým elánem 
do práce. Z nejrůznějších zdrojů a za vydatné pomoci 
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Dětský den
Ohlédnutí za konanými akcemi

Hrusické spolky opět uspo-
řádaly zábavné odpoled-
ne pro děti, a to v neděli 

28. května na fotbalovém hřišti. 
Akce byla letos nově zahájena 
ve 12.00 hod. loutkovým diva-
delním představením. Princ Ba-

jaja děti rozveselil 
a příjemně naladil 
na další zábavný 
program, který se-
stával z 15 stano-
višť s úkoly. Byly 
zastoupeny tradič-
ní disciplíny, kte-

ré známe z předchozích dětských dnů, ale objevily se 
i nové soutěže – např. poštovní úřad. Na každém stano-
višti děti za splnění úkolu získaly razítko a když měly 
arch celý potvrzený, mohly si u pořadatelů vyzvednout 
balíček se sladkou odměnou. Jako obvykle bylo pro 
děti také zajištěno občerstvení a program byl zpestřen 
ukázkou policejní a hasičské techniky.
Děkujeme všem pořadatelům.

hrusických pamětníků, tj. prostřednictvím tzv. „orál-
ní historie“, se mu podařilo z valné části doplnit kro-
nikářské záznamy z let 1938 až 1992. I přes jeho vel-
ké úsilí však zůstaly záznamy zejména z padesátých 
a sedmdesátých let minulého století neúplné.

Ve své záslužné činnosti pokračoval celkem 25 let. 
V závěru roku 2017 musel pro pokročilý věk 88 let a ne-
dobrý zdravotní stav svou práci pro obec ukončit.

27. září 2017 byl obecním zastupitelstvem zvo-
len nový kronikář doc. PhDr. Martin Hemelík, CSc., 
z hrusického čp. 73, který provádí kronikářské zázna-
my doposud.

V současnosti je tedy hrusická kronika již řádně ve-
dena více než 30 let. V důsledku toho je původní exem-
plář kroniky z padesátých let minulého století téměř 
zaplněn a obecní úřad bude muset v nejbližší době 
pořídit nový exemplář pro pořizování kronikářských 
záznamů.

Ty jsou řádně vedeny ve shodě s ustanoveními zá-
kona č. 132/2006 Sb. Současný kronikář je tu a tam 
doplňuje ilustračními kresbami, jež jsou uvedeným 
zákonem povoleny. Jednou ročně kronikář předkládá 

záznamy obecnímu zastupitelstvu ke kontrole a schvá-
lení. V případě potřeby je obecní kronika předkládána 
ke kontrole v kterémkoli čase. Na několik týdnů (vět-
šinou jarních) jsou záznamy obecní kroniky zpřístup-
něny v prostorách obecního úřadu i široké hrusické 
veřejnosti.
Martin Hemelík st.,
kronikář obce Hrusice

Sdělení občanů
V oblasti Hrusice 
Šmejkalka létá 
papoušek, 
nepostrádáte 
ho někdo? 

Bližší info 
na telefonu 
728 915 738.
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Svatojánská noc

Vpátek 23. června se 
v Památníku J. Lady 
a jeho dcery Aleny 

konalo zábavné soutěžní od-
poledne pro děti. Program 
začal v 17.00 hodin a sestá-
val ze 6 stanovišť, na každou 
disciplínu dohlížela pohád-
ková bytost – vodník nebo 
rusalka. Děti lovily ryby 
a raky z rybníka, skládaly 
Ladovy obrázky, určovaly 
postavy z Ladových knih, 
hledaly Mikeše či házely 
na cíl. Některé z nich popr-
vé na vlastní oči viděly nůši, 
kterou měly naplnit šiškami. Vítězové byli odměněni, 
ale ani ostatní nezůstali o hladu, mohli si opéct špeká-
ček. K poslechu hrála country kapela Wytratějs, která 

dětem zpříjemnila i závěrečné hledání pokladu pod 
zlatým kapradím, které dle pověsti rozkvétá v podve-
čer na den sv. Jana Křtitele.

Noc kostelů

Vpátek 2. června večer 
byl pro veřejnost ote-
vřen hrusický kostel. 

V programu nechyběly tvo-
řivé dílničky pro děti, byly 
umožněny prohlídky kostela, 
byla zařazena také přednáš-
ka o záchranném archeologic-
kém výzkumu kolem kostela 
sv. Václava a představení prá-
ce farní charity. Na závěr ve-
čera se konal koncert komor-
ní hudby.

Letní kino

Vpátek 16. června se 
na farní louce promíta-
la komedie Buď chlap. 

Další promítání bude v srpnu.

pátek 16 čer na se
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Hrusický kostel sv. Václava 
a jeho milý interiér se stal opět 
svědkem velmi vydařeného 
hudebního podvečera. Nelze 
než ze srdce poděkovat panu 
starostovi Sklenářovi a hrusic-
kému obecnímu úřadu za sta-
rostlivost, se kterou je tímto 
způsobem pečováno o kulturní 
život v naší obci a zejména 
o velice pěkné hudební zážitky.

Tentokrát se hudební vystoupe-
ní konalo v sobotu 24. června 
2023 a stalo se tak díky na-

vázané spolupráci mezi organizátory 
67. ročníku Dvořákova festivalu, ze-
jména ředitelem festivalu Jakubem 
Hrubým, a hrusickým starostou Pe-
trem Sklenářem. Na koncertování do Hrusic tento-
krát přijali pozvání členové Pražského hradčanského 
orchestru.

Soudím, že nebudu daleko od pravdy, když budu 
tvrdit, že mnozí návštěvníci koncertu byli velmi zvě-
davi na toto vystoupení, protože nástrojové složení 
orchestru bylo poněkud překvapivé – příčná fl étna, 
kontrabas a dva akordeony – a to zejména ve vztahu 
k prezentovanému programu koncertu.

Zvědavost návštěvníků se však brzy proměnila 
v nadšení z výkonu hudebníků. Šikovně sestavená 
dramaturgie koncertu, virtuózní ovládání hudebních 
nástrojů, výborně znějící hlas zpěváka a velice dobrá 
akustika chrámového prostoru – to vše přineslo ná-
vštěvníkům koncertu (kterých žel Bohu nebylo příliš 
mnoho) skutečně neobyčejně milé a příjemné hudební 
zážitky.

V instrumentálních i zpívaných skladbách se vý-
razně prosadil svým zpěvem a hrou na příčnou fl étnu 
J. Kocůrek, kterého báječně doplňovali akordeonis-
té M. Kolář a K. Mařík, a vše úžasně podbarvoval 
virtuózním ovládáním svého nástroje kontrabasista 
P. Nejtek. Díky tomu zněly úryvky ze skladeb Mar-
ca-Antoina Charpentiera, A. Vivaldiho, J. S. Bacha, 
G. Ph. Telemanna, A. Dvořáka, B. Smetany, stejně 
jako písňové skladby z různých dob skutečně velmi 
podmanivě a působivě. Ostatně není na tom nic po-

divného, jestliže členové orchestru jsou členové České 
fi lharmonie či bývalý člen Virtuosi Pragensis.

A tak všichni návštěvníci koncertu odcházeli spo-
kojení, ba nadšení z krásného hudebního podvečera. 
Nezbývá nic jiného, než si přát, aby se další hudební 
vystoupení mohlo konat v hrusickém chrámu Páně co 
nejdříve.
Martin Hemelík st.,
návštěvník koncertu a hrusický kronikář

V pátek 16. června 2023 
uzavřeli v osadě Na Hrádkách 

sňatek naši kamarádi 
Jiří Kopic a Taťána Čejpová. 

Na společnou cestu životem 
přejí vše nejlepší a především hodně zdraví

kamarádi a kamarádky z osad
Na Hrádkách a Slepičárna.

A opět zněla hudba v příjemném letním 
podvečeru v Hrusicích...

Sdělení občanů
3
ách

ů

Jiří

h 

vá

hz

S
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Dominantou Hrusic je kostel. Většinou jej lidé 
znají z pohlednic Josefa Lady. Jak to vypadá 
uvnitř? Nejlépe, když jej navštívíme při mši svaté. 
Kostel je dům modlitby. Tou nejsilnější modlitbou 
je mše svatá. Má dvě hlavní části: bohoslužbu 
slova a bohoslužbu oběti.

Zastavme se u té první části. Vrcholem je četba 
z Písma svatého. Jsou to úryvky ze Starého 
zákona, Žalmy, Listy apoštolů, zvláště Petra 

a Pavla, a Evangelium. Evangelisté jsou čtyři – Ma-
touš, Marek, Lukáš a Jan. Kousek Písma svatého zná-
me zpaměti – modlitbu Otče náš. Když apoštolové pro-
sili Ježíše, aby je naučil modlit se, řekl jim právě slova 
Otčenáše (Mt 6,9–13). I pro nevěřící je v Písmu sva-
tém takzvané zlaté pravidlo života: „Chovejte se k li-
dem přesně tak, jak chcete, aby se oni chovali k vám“ 
(Mt 7,12). Některá věta z Písma svatého může být pro 
nás posilou i na delší dobu, třeba o dovolené. V čer-
venci (5. 7.) slavíme svátek svatých Cyrila a Metoděje, 
kterým vděčíme za to, že nám přinesli Písmo svaté.

Druhá část, bohoslužba oběti, je těžší na pochopení. 
Vraťme se proto do Velikonoc. Na Zelený čtvrtek, při 

Poslední večeři, učinil Ježíš velký zázrak. Proměnil 
chléb ve své Tělo a víno ve svou Krev. I když dál jeho 
Tělo mělo podobu chleba a Krev podobu vína. V našem 
životě jsme zvyklí na něco opačného. Máme fotky, kdy 
jsme byli malé děti, fotky z dětství, pak třeba ze svatby 
či kněžského svěcení, fotky z pozdějšího života… Naše 
podoba se změnila, ale podstata zůstala. Při Poslední 
večeři se změnila podstata, ale podoba zůstala. Ježíš 
při Poslední večeři dal apoštolům moc, aby také pro-
měňovali při mši svaté chléb v jeho Tělo a víno v jeho 
Krev. Podoba (chleba a vína) se přitom nemění, ale 
mění se podstata. Už to není chléb, ale Tělo Kristovo. 
Už to není víno, ale Krev Kristova. V katolické církvi 
se tato moc nepřetržitě předává kněžským svěcením 
až do dnešní doby. Takže každý katolický kněz při mši 
svaté proměňuje chléb v Ježíšovo Tělo a víno v Ježí-
šovu Krev. Ježíš pak přichází v této podobě ve sva-
tém přijímání do duše toho, kdo je pokřtěný a nemá 
na duši těžký hřích.

Děkujme Bohu za duchovní sílu, kterou nám dává 
při mši svaté skrze své Slovo a skrze své Tělo.
Žehná P. Ivan Kudláček,
farář mnichovicko-hrusické farnosti

Červen jako měsíc Myslivosti 
a ochrany přírody byl u nás 
vyhlášen v roce 1959. Hlav-

ním smyslem této myšlenky byla 
propagace myslivosti a práce my-
slivců. Je o to sympatičtější, že jde 
o měsíc, kdy se v přírodě vyskytu-
je mnoho mláďat, ať už myslivecky 
obhospodařovaných druhů, ale také 
ostatních volně žijících druhů. Proto 
je potřeba, aby se obzvlášť v tomto 
období chovali návštěvníci přírody 
ohleduplně a nenechávali své domá-
cí mazlíčky volně pobíhat.

Myslivost u nás má mnohaletou  
tradici, je od roku 2011 zapsaná 
na Seznamu nemateriálních stat-
ků tradiční a lidové kultury České 
republiky, jak zní přesný název.

Pro nás myslivce je letošní červen 
o to významnější, že naše stavovská 
organizace – Českomoravská mysli-
vecká jednota – slaví sto let od svého 
založení. V dubnu roku 1923 vznikla 
pod názvem Československá mysli-
vecká jednota. Tehdy stáli u jejího 
zrodu významní myslivci a mysli-
večtí kantoři prof. Dyk, prof. Svobo-
da, spisovatel Žalman a další.

Myslivost představuje celoroč-
ní koncepční a odbornou činnost 
v přírodě. Myslivci obhospodařují 
krajinu, zakládají políčka pro zvěř, 
vysazují stromky. Pečují o zvěř, 
podle ročního období ji přikrmují, 
aby nestrádala, zachraňují mláďa-
ta v době jarních  senosečí. Regulu-
jí stavy zvěře, loví zvěř přemnože-

nou, slabou, nemocnou, přestárlou.
I v rovině kulturně-společenské 

je myslivost přínosem. Myslivecké 
motivy jsou u nás vidět v kaplič-
kách, altánech, hradech a zám-
cích. Myslivost zanechala stopy 
v architektuře, sochařství, malíř-
ství, literatuře i hudbě.

Různé myslivecké plesy, zábavy, 
přednášky dětem, svody a zkoušky 
loveckých psů jsou součástí kultu-
ry českého venkova.

Popřejme tedy naší krásné čes-
ké myslivosti, aby i v tomto mo-
derním a rychle se měnícím světě 
obhájila svou roli a měla i nadále 
ve společnosti důstojné místo.
Myslivosti zdar!
kolektiv MS Kaliště Turkovice

Mše svatá

Červen - Měsíc myslivosti 
a ochrany přírody
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RŮZNÉ

Uzávěrka dalšího čísla Hlasu Hrusic bude 15. srpna 2023.
Těšíme se na vaše příspěvky, podněty a nápady k dalším článkům.

Pro zaslání využijte e-mailovou adresu redakce: hlashrusic@obec-hrusice.cz.

Výt žek ze startovného bude ur en na do  nancování 
výstavby zázemí na fotbalovém h išti v Hrusicích.

Doprovodný program: ukázky první pomoci od záchraná  a DJ Dan.

Hlavní závod 12 km (Hrusice, Turkovice,
Lensedly, Hrušov) start ve 12.00 hod.

Trasa 5 km v okolí Hrusic,
start ve 12.00 hod.

D tský okruh na h išti a jeho blízkém
okolí, start v 10.00 hod.

sobota
9.9. 2023


